
6 Dimecres, 2 d'octubre 
de 1985 Punt de Vista PUNT 

DIARI 

EL LECTOR ESCRIU 
Puntualitzacions del 
Col·legi d'Advocats 

Senyor Director, 
La Junta de Govern d'aquest 

col·legi, en sessió quet ingué lloc 
el proppassat dia 27 de setem
bre en curs, prengué entre d'al
tres el següent acord: 

«La Junta estudia detinguda
ment el contingut de les informa
cions i article publicats al Punt 
Diari d'avui, 27 de setembre del 
1 9 8 5 , n° 2 0 4 9 (el darrer, sig
nat pel Sr. Jordi Soler), relatius a 
una reunió celebrada per un 
Grup d'Advocats Joves i les ac
tuacions que pensen dur a ter
me, en relació amb les quals 
l'autor de l'article llança dife
rents af irmacions sobre els 
col·legis professionals en gene
ral, i aquest Col.legi d 'Advocats 
en -particular, les quals, a part 
d'ésser manifestament inexac
tes, són clarament injurioses per 
al col.legi i per al col·lectiu d'ad
vocats que agrupa. 

Es produeix un ampli debat i 
canvi d'irhpressions, després del 
qual la Junta, per unanimitat, 
ACORDA: 

1r.— Donar compte de l'es
mentat article al Consell de 
Col·legis d'Advocats de Cata
lunya, i al Consejo General de la 
Abogacía Espanola, als quals 
se'n trametrà còpia perquè en 
tinguin coneixement i prenguin, 
si s'escau, les mesures oportu
nes. 

2n.— Quant a l'article del Sr. 
Jordi Soler, la Junta lamenta que 
des de la ignorància i la polititza-
ció tracti de posar-se en qüestió 
l'honorabilitat i dignitat de la 
nostra professió, i molt especial
ment s'intenti desprestigiar to t 
un col·lectiu. Des de la profes-
sionalitat, en aquest col.legi 
sempre s'ha defugit de tota poli-
t ització, bo i acceptant la lliure i 
democràtica participació col·le
gial sense distincions de cap me
na. 

3r.— Donar pub l i c i ta t a 
aquest acord i, al mateix temps, 
adreçar-se als mitjans de comu
nicació de Girona (exercitant, pel 
que fa a PUNT DIARI, i en el que 
calgui, del dret de rèplica pel 
contingut de les informacions i 
article contingut al full 8 del diari 
del divendres 27 de setembre), 
fent les següents puntualitza
cions: . 

Primera.— La Junta de Govern 
del Col·legi d 'Advocats de Giro
na es congratula profundament 
que un grup que s'anomena 
«d'Advocats Joves», t ingui in
quietuds de dinamitzar la vida 
d'aquesta coproració. Malaura-
damen, fins aquest moment 
aitals inquietuds no han t ingut 
mai cap reflex en la vida corpora
t iva, bo i els reiterats oferiments 
fets per aquesta Junta i que en 
els exercicis econòmics del 
1 9 8 3 i següents f iguraven, en 
els pressupostos del col.legi, 
unes partides perquè l 'esmentat 
grup portés a terme activitats i 
actes culturals, que a la pràctica 
no s'han realitzat. 

Segona.— La Junta, per altra 
banda, lamenta l 'actitud dels as
sistents a la reunió d 'Advocats 
Joves de què parla la nota, con
vocant a la mateixa únicament 
una mínima part dels advocats 
joves d'aquest col·legi i sense 
dir-ne res a molts altres com
panys, tant o més joves que 
molts deís assistents, i almenys 
tan preocupats com ells per la v i 
da de la corporació. 

Tercera.— No és cert que, 
amb motiu de la visita del senyor 
ministre de Justícia per a la inau
guració de la seu dels Jutjat de 
1 ^ Instància i Districte n ° 3 de 
Girona, es plantegessin recels 
entre el col.legi i els «Advocats 
Joves», fins al punt que no cons

ta en aquesta Junta de Govern 
que el «Grup d 'Advocats Joves» 
tingués cap intervenció en l'or
ganització i desenvolupament de 
la visita del ministre. 

El que llavors va passar, és 
que el Col.legi d 'Advocats de Gi
rona tingué coneixement de la 
v is i ta del senyor m in is t re 
mitjançant una comunicació ver
bal feta a un auxiliar de la secre
taria col·legial per part d'un 
col·legiat, políticament ben defi
nit, comunicació que la Junta es
t imà absolutament insuficient, i 
impròpia del respecte que me
reix el col.legi, per posar en ei 
seu coneixement un fet sem
blant i convidar-lo a participar-hi. 
Sorprenentment, abans que el 
col·legiat de referència cone
gués l'acord pres per la Junta de 
govern (que unànimement va 
pronunciar-se en el sentit de no 
donar-se'n per assabentada, 
mentre no hi fos convidada for
malment i en deguda forma), 
l'endemà mateix de la reunió de 
la Junta sortia publicat un article 
en un diari de Girona, en qué el 
mateix advocat, atribuint-se una 
representativitat que no ha t in
gut mai ni ningú no li ha atorgat, 
manifestava que el senyor minis
tre tindria una reunió amb el 
Col.legi d 'Advocats, la Junta de 
Govern del qual res no en sabia. 

Posteriorment, el mateix ad
vocat, políticament ben definit, 
va convidar arbitràriament i- al 
seu caprici alguns advocats a as
sistir a una reunió amb el senyor 
ministre, sense convidar ni tan 
sols la Junta de Govern del 
col.legi, ni posar-ho en el seu co
neixement per poder-ho fer sa
ber a tots els col·legiats, a f i que 
hi poguessin assistir. Val a dir 
que l'única comunicació formal 
que tingué el col.legi de la visita 
del senyor ministre fou un «salu
da» del senyor governador civil 
de Girona, entregat personal
ment a la seu del col.legi pel ma
teix advocat, a les 1 3 ' 4 5 del dia 
5 d'agost (el dia abans de la visi
ta), pel qual es convidà el senyor 
degà a assistir a la inauguració 
de la nova seu del Jutjat, però no 
al col.loqui-conferència que pos
teriorment oferí el ministre. (Na
turalment, el senyor degà va as
sistir a l'acte al qual havia estat 
convidat). 

Quarta.— Pel que fa a la reno
vació parcial de la Junta de Go
vern d'aquest col·legi, que ha de 
tenir lloc enguany per disposició 
estatutària (i no perquè ningú ho 
demani), serà opor tunament 
convocada, amb citació de to ts 
els col·legiats. (Val la pena insis
tir que el «Grup d 'Advocats Jo
ves» de què parla la informació 
del.diari, són molt selectius en 
convocar les seves reunions, a 
les quals conviden qui volen 
— una immensa minoria dels 
col·legiats joves— i mai els joves 
advocats que en gran majoria, 
formen l'actual Junta de Govern 
d ' aques t co l . l eg i ) . L lavo rs , 
aquells col·legiats t indran opor
tunitat d'aspirar a ocupar els càr
recs a elecció, i de tenir un lloc a 
la Junta (de forma democràtica, 
tan democràtica i clara com la 
que va presidir l'elecció de l'ac
tual Junta de Govern), per de
fensar i executar les seves idees 
per «dinamitzar la vida corporati
va», més enllà de les notes de 
premsa. 

Cinquena.— La Junta no vol 
entrar en l'anàlisi i rèplica de l'ar
ticle que signa el Sr. Jordi Soler 
(publicada, no sabem per què, 
en el mateix full del diari), però, 
fent expressa i formal reserva 
d'exercitar totes les accions ci
vils i penals que l'assisteixen 
contra els responsables de la se
va redacció i publicació, sí vol 
puntualitzar que, qüestions pe
nals al marge, posa en evidència 

El carrer de Mossèn Joan 
Pons es troba situat al sector 
encavallat entre el límit de 
l'antic terme municipal de 
Santa Eugènia i el barri de la 
Devesa, i és format per un se
guit d'equipaments en la se
va majoria de construcció re
cent. Enllaça el carrer de la 
Selva, que ressegueix totho
ra el nou curs del riu Güell i el 
carrer de na Caterina Albert, 
a tocar els coneguts blocs de 
pisos de la Caixa. 

Tres equipaments públics 
configuren la fesomia del car
rer, que està absolutament 
mancat de pisos o de cases 
per habitar. El més antic, i del 
qual només hi dóna la part del 
darrera, és la plaça de braus. 
El 1 896 es demana autoritza
ció per contruir-la, i poc des
prés, concretament el 29 
d'octubre del 1897 , és inau
gurada f es t i vamen t amb 
l'obligada corrida de toros. En 
l'aspecte arquitectònic no és 
cap monument remarcable, 
però és un punt de referència 
urbanístic indubtable, ultra 
donar un nom que a poc a poc 
es va perdent —el torí o el 
Turín— a tot aquell sector ciu
tadà. 

Pel que fa a l'església par
roquial, durant molts anys és 
únic edifici del sector, ante
rior fins i tot a l'alineació i tra
çat definitiu del carrer. L'es
glésia de Sant Salvador 
d'Horta és la parroquial de 
Santa Eugènia, i fins la seva 
construcció els fel igresos 
d'aquest sector havien d'acu
dir als oficis que se celebra
ven al temple de Sant Narcís, 
a la plaça de l 'Assumpció. És 
de començaments dels anys 
setanta, com ho recorda la 
primera pedra adossada a la 
base de l'edifici amb motiu de 
la consagració, i que porta in-
cisa la data del 1 2 d'abril del 
1 9 7 0 . La nau central és dedi
cada al culte, i les laterals 
s'empren per a les activitats 
de catequesi i de minyons es
coltes. 

Finalment, una bona part 
de' la banda dreta del carrer és 
ocupada per les instal·lacions 
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Mossèn Joan Pons va deixar un bon record en el barri i bé es va merèixer 

un carrer. Foto: Jofre. 

de l'anomenat popularment 
ambulatori de la Devesa. Ini
ciada la seva construcció al 
començament de la dècada 
dels vuitanta, l'any 1982 ja 
és perfectament acabat, bé 
que es dóna la paradoxa-que 
no pot entrar en funciona
ment per falta dels estris i 
aparells necessaris per a ús 
del personal mèdic. Així, du
rant un temps els baixos de 
l'edifici són utilitzats com a 
departament de rehabilitació 
de la Devesa. 

Actualment funciona a ple 
rendiment, possibilita una no
table te r r i to r ia l i t zac ió en 
l'atenció als malalts, i evita la 
sobrecàrrega de visita que 
patien els altres ambulatoris, 
sobretot el del carrer de San
ta Clara. 

DOS NOMS EN 
POC TEMPS 

Malgrat la curta vida del 
carrer, que f ins a la recent 
obra de pavimentació i d'en
llumenat no era res més que 
un camí polsós de traçat ca
pritxós, ha t ingut ja dos noms 
diferents per distingir-lo. En 

primer lloc, per acord de 
l 'Ajuntament de vuit d 'octu
bre de 1 9 8 0 , se li dóna el 
nom del malaguanyat compo
sitor de sardanes Josep Baró, 
i més tard, en un altre ple del 
8 de desembre del 1 9 8 1 , es 
trasllada el nom d'aquest 
mestre sardanista a un pas
satge del sector Carme-Vista 
Alegre. D'aquesta manera, 
en quedar sense nom el car
rer que historiem, en el ma
teix que se li dóna el de l'antic 
rector, mossèn Joan Pons 
( 1 9 3 3 - 1 9 7 4 ) , que havia tre
ballat uns quatre o cinc anys 
en aquest barri. En concret, 
hi fou destinat per l'aleshores 
bisbe Narcís Jubany, quan 
encara la parròquia no era 
construïda. Es dedicà en 
aquest període a organitzar 
uns primers grups que s'aixo
plugaren en la naixent par
ròquia per tal d'organitzar ac
tivitats per al barri. 

En posar-li el seu nom a un 
carrer i a un sector on havia 
desenvolupat la seva tasca 
pastoral, se li feia reconeixe
ment dels anys esmerçats en 
bé de la comunitat. 

Ramon Alberch i Fugueras 

la supina ignorància del seu 
autor quan al funcionament del 
Col.legi d 'Advocats de Girona 
(tan democràtic i respectuós 
com el que més). Però sí que 
aquesta Junta lamenta profun
dament actituds com la del Sr. 
Jordi Soler, que abusa del seu 
accés a un mitjà de comunicació 
per fer desqualificacions genèri
ques i insultants que solament 
són comprensibles en ambients 
dictatorials i antidemocràtics, 
contra els quals diu lluitar 
l 'autor». Junta de Govern del 
Col.legi d'Advocats. Girona. 

Els estanys de Sils 
Sr. Director, 
Arran de la noticia apareguda 

a PUNT DIARI el dia 27 d'agost 
d'enguany relacionada amb la 
presentació de la campanya per 
la salvaguarda dels estanys de 
Sils a Santa Coloma de Farners, 
em veig en la necessitat de pun
tualitzar que no és cert que en 
aquest indret existeixi una varie
tat de tortuga d'aigua que no es 
troba enlloc més (almenys de 
moment), com tampoc no és 

cert que jo hagués informat en 
aquest sentit al llarg de la confe
rència de la qual es parla. 

La tortuga en qüestió es tracta 
à'Emys orbicularis i, tot i que és 
escassa, subsisteix encara en 
dues altres zones d'aiguamolls 
de Catalunya. 

Lamento molt que el sensacio
nalisme periodístic pugui arribar 
a falsejar certes dades científi
ques que precisament pel fet 
d'ésser científiques hom intenta 
que siguin absolutament serio
ses i rigoroses. Lluís Montjé, 
«Mola», Can Montràs, Riudellots 
de la Selva 

Comercialització i 
humiliació 

Sr. Director, 
Un bon diari es distingeix dels 

seus competidors per l 'objectivi
tat de les seves informacions. 
Puc entendre perfectament que 
existeixi una demanda de sensa
cionalisme i polèmica. Però el 
que ja no entenc ni accepto és 
que per l'afany de comercialitza

ció el seu producte, un diari hu
miliï una persona. 

M'estic referint a la ressenya 
referent al partit de futbol A t . 
Empordanès-Llers apareguda di
marts 2 4 a la separata «Tot l'es
port». A l'esmentada ressenya 
se m'esmenta com a únic res
ponsable de la violència desen
cadenada en l'encontre. Amb 
aquesta carta no em vull eximir 
de la meva possible part de cul
pa, ni tampoc acusar ningú en 
particular, ja que tampoc no és el 
lloc. En canvi, sí voldria denun
ciar: En primer lloc, tot aquell pú
blic que no té res de respectable, 
que existeix a tots els esdeveni
ments esportius i que acut als 
terrenys de joc no per presenciar 
un espectacle, sinó per ser pro
vocador de violència, to t desfi
gurant una cosa tan bonica com 
és l'esport. 
• En segon lloc, tots aquells cor

responsals, està clar, no profes
sionals, que redacten articles to
talment parcials i servint a uns 
interessos determinats, i que, 
faltant a la mínima objectivitat, 
són responsables de perjudicar i 
falsejar la imatge d'una persona. 
Andrés Lizàn Mauri. Llers 

(traduït del castellà) 
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